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PROTOKÓŁ NR VIII/14 

z zebrania z mieszkańcami Sołectwa Otorowo - Makowiska 

26 marca 2014 r. 

 

D. Chojnacki –Sołtys Sołectwa Otorowo – Makowiska – powitał władze miasta oraz 

zebranych mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak. Kolejny termin zebrania zaplanowano o godz. 17.15. 

W zebraniu uczestniczy 18 mieszkańców. 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi zał. nr 2 

 

Ad. 1. 

T. Substyk – Burmistrz Miasta i Gminy: 

- dochody Gminy w 2014 r. kształtować się będą w wysokości 89.577,279 zł, natomiast 

wydatki w wysokości – 78.574,287 zł, 

- 30.12.2014 r. wpłynęła I transza pieniędzy w wysokości 8,5 mln zł, w ramach projektu BiT 

City na budowę tunelu. Gmina spłaciła 6 mln zł raty kredytu. Czekamy na kolejne transze, 

- w grudniu 2013 r. Rada Miejska przyjęła „Strategię Rozwoju Solca Kujawskiego na lata 

2014 – 2020 (+). Większość zadań ujętych w tym dokumencie ma nastawiona jest na 

poprawienie warunków życia mieszkańców naszego miasta np. rozwój rehabilitacji w MGPZ, 

całodobowy dostęp do przychodni. 

 

W związku ze zmianą ustawy o finansach publicznych, środki finansowe przeznaczona na 

realizację inwestycji muszą być w takiej wysokości jak dochód pochodzący ze sprzedaży 

majątku gminy.  

 

Inwestycje w 2014 roku: 

- realizacja II etapu projektu w ramach Szybkiej Kolei Metropolitarnej - BiT City  

- budowa sieci szerokopasmowej na terenie miasta – włączenie w sieć wszystkich instytucji      

  publicznych, 

- oddano do użytku 2 budynki socjalne przy ul. Toruńskiej, 

- trwa modernizacja Soleckiego Centrum Kultury, pierwszy raz zdarzyło się tak, że 

Wykonawca wyrejestrował firmę i z dnia na dzień zrezygnował z prowadzenia prac 

modernizacyjnych przy SCK. Nie spodziewaliśmy się tego typu sytuacji, szczególnie że 

Wykonawca miał dobre referencje.     



 2 

-  Gmina przygotowuje się do tzw. Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych w nowym 

okresie finansowania 2014 – 2020. W ramach ZIT przygotowano 35 projektów, które chcemy 

realizować zgodnie z przyjętą Strategią Rozwoju Miasta i Gminy Solec Kujawski na lata 2014 

– 2020 (+). Jednym z ważniejszych projektów jest budowa platformy multimodalnej 

(finansowana miała być ze środków rządowych) i przeprawy promowej na Wiśle ale również 

budowa ścieżek rowerowych łącząca np. Soł. Otorowo z Solcem,czy łącząca Soł. Chrośna  

z Otorowem.   

Nasza Gmina oraz inne znajdujące się w rejonie Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego 

podpisała z Miastem Bydgoszcz deklarację o współpracy w ramach ZIT.   

W dniu jutrzejszym Prezydent Miasta Bydgoszcz i Prezydent Miasta Torunia wraz  

z Marszałkiem Woj. wybierają się do Minister Elżbiety Bieńkowskiej w sprawie ZIT.  

 

Gospodarka odpadami:   

 

C. Ball – Dyrektor WUM – przypomniał, że Gmina zgodnie z nowelizacją ustawy, 

wprowadziła nowe zasady gospodarowania odpadami, które miały m.in. zniwelować dzikie 

wysypiska.  

Firma ZGK Sp. z o.o wygrała przetarg na wywóz odpadów z terenu Gminy na okres 3 lat. Do 

przetargu stanęła również firma Remondis i Pro Natura.  

Dodatkowo od 1 marca 2014 r. wprowadzono dodatkowy – pomarańczowy worek i pojemnik 

odpowiednio oznakowany do segregacji butelek PET. Dodał również, że Rada Miejska 

obniżyła stawki za wywóz odpadów z 9,50 zł do 9,00 zł. Aktualnie trwa kampania 

promocyjna, rozdawane są ulotki dot. gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie 

naszej Gminy, mająca na celu uświadomienie mieszkańcom jak ważne jest segregowanie 

odpadów.  

Dodał, że wszelkie kłopotliwe odpady typu opony, oleje silnikowe, smarowe, opakowania po 

farbach, odpady niebezpieczne można oddawać bezpłatnie w Punkcie Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych (PSZOK) przy ul. Targowej 3. 

 

H. Schulz – w jaki sposób dostarczyć do ZGK odpady wielkogabarytowe ? 

 

C. Ball – raz na kwartał, zgodnie z harmonogramem wywozów odpadów, pracownicy ZGK 

obierają odpady wielkogabarytowe, po ich uprzednim wystawieniu przed posesję.  

 

D. Chojnacki – gdzie można oddać zużyte opony od pojazdów powyżej 3,5 tony ? 
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Z. Jezior – Kierownik Dziełu Gospodarki Komunalnej ZGK Sp. z o.o. – pojedyncze 

sztuki zużytych opon można oddawać do PSZOK przy ul. Targowej 3. Zakład ma tez 

ograniczone możliwość składowania tego typu opon. Poszukujemy firmy, która odbierze od 

nas tego typu odpady. Odpady uciążliwe, sprzęt elektroniczny zawierający elementy 

niebezpieczne przyjmowane są przez zakład i oddawane do utylizacji.  

 

R. Wach – prośba do pracowników ZGK, aby po opróżnieniu pojemników na odpady 

komunalne postawili je na swoje miejsce, a nie pozostawiają je na środku bramy wjazdowej. 

 

W. Pietrzak – pracownik ZGK Sp. z o.o. – zwrócimy uwagę pracownikom.  

 

Cz. Frischke – poprzedni system gospodarowania odpadami był lepszy od tego po 

nowelizacji ustawy. Można było zadzwonić do firmy odbierającej odpady, która zabierała je 

w momencie zapełnienia pojemnika. Obecny system spowodował, że ZGK zgodnie z 

harmonogramem zabiera z jego gospodarstwa rolnego albo niepełny pojemnik z odpadami 

komunalnymi albo przepełniony. 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – tereny niezamieszkane zgodnie z prawem miejscowym są 

również objęte  nowym systemem. Właściciel musi złożyć deklarację dot. wywozu odpadów 

z podaniem ilości pojemników do odpadów komunalnych. Odbiorca odpadów wyłoniony w 

przetargu ma ściśle określony harmonogram i częstotliwość wywozów.  

Zawsze też istnieje możliwość złożenia korekty deklaracji, w której zgłaszana jest ilość 

pojemników a co za tym idzie zmiana opłaty.  

 

Ad. 3. 

D. Chojnacki – prośba o wyrównanie drogi prowadzącej do wału.  

 

H. Schulz – prośba o przycięcie gałęzi przy drodze prowadzącej do posesji Otorowo 32, 

doszły słuchy, że do jednego gospodarstwa nie opłaca się remontować tej drogi.  

 

C. Ball – Dyrektor WUM – podjedziemy w dniu jutrzejszym i sprawdzimy, co da się zrobić 

aby udrożnić tę drogę.  

 

K. Zdanowicz – prośba o wyrównanie drogi na wysokości „białej góry”, po opadach deszczu 

droga te jest nieprzejezdna. 
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W. Mitura – prośba o uregulowanie geodezyjne do końca dogi pomiędzy jego posesją,  

a posesją Pana Ogórka jako drogi gminnej. 

  

p. Machowski – na jakim etapie jest sprawa wyrobiska w Makowiskach. Nadal są tam 

przywożone i składowane odpady ropopochodne.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – sprawa została skierowana do Prokuratury. 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – Gmina  na początku 2013 r. zleciła wykonanie badań przez 

firmę z Krakowa i pobranie próbek zawartości tego składowiska, prowadzonego przez Firmę 

RECON. Wyniki badań określiły, że składowane są tam odpady inne niż wskazane w decyzji 

przez Starostwo Powiatowe. Gmina zatem złożyła wniosek do Prokuratury o wszczęcie 

postępowania, jednocześnie wystąpiliśmy o unieważnienie koncesji do Starostwa 

Powiatowego, a następnie do Urzędu Marszałkowskiego. Do tej pory nie otrzymaliśmy żadnej 

odpowiedzi z Urzędu Marszałkowskiego. Prokuratura natomiast umorzyła postępowanie, nie 

znajdując znamion przestępstwa.  

 

Cz. Frischke – żadna z instytucji publicznych nie potrafi zareagować i podjąć stosownych 

działań zmierzających do zamknięcia tego wyrobiska. Odpady tam składowane powodują 

zatruwanie pobliskich źródlisk w lesie. Wyraził zdziwienie, że również nadleśnictwo nie 

reaguje na tego typu działania.  

 

H. Schulz – odpady na wyrobisko przywożone są w porze nocnej.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – zaapelowała, aby mieszkańcy widząc tego typu incydenty 

powiadomili policję. Jednocześnie porozmawia z Nadleśniczym, aby również zaczęli 

monitorować tę sytuację.  

 

W. Mitura – zamontować kamery internetowe w pobliżu, które będą stanowić jasny dowód 

jakie praktyki są stosowane przez tą firmę.   

 

Cz. Frischke – wcześniej wystąpił z inicjatywą wybudowania z prywatnych pieniędzy 

kanalizacji sanitarnej do Makowisk. Zlecił projekt opracowania tej kanalizacji. Jednak jako 

osoba prywatna nie może wybudować, nie  pozwalają mu na to przepisy prawa. W związku  

z powyższym zwrócił się z prośbą do Gminy o załatwienie spraw formalno – prawnych dot. 

budowy kanalizacji w Makowiskach (jest w stanie prywatnie sfinansować budowę kanalizacji 
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wraz z przyłączami do gospodarstw). Jest to sprawa pilna dla firmy Drobex, która na dobę 

wytwarza 60 m
3 

ścieków bytowych i przemysłowych. Jeśli nie zbuduje kanalizacji sanitarnej 

to firmie grozi zamknięcie i zwolnienie ponad 100 osób.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – w przyszłym tygodniu skontaktujemy się w celu omówienia 

szczegółów. W pierwszej kolejności należy zrobić rozeznanie ile gospodarstw, wzdłuż 

planowanej sieci byłaby chętna do przyłączenia się do niej. 

 

p. Machowski – prośba o przycięcie krzaków wzdłuż drogi „Dębinki” prowadzącej z Rud do 

Solca Kujawskiego.            

 

Zebranie zakończono o godz. 18.45.    

                                                              

 

                                                         Sołtys Sołectwa Otorowo - Makowiska 

                                                           Dariusz Chojnacki 

 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 
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